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Rada města Milevska 

podklad pro schůzi rady č.  25                dne 18.11.2019                               OŽP251902R 

 

 

Povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo les na pozemcích ve vlastnictví města 

Milevska 

 

1. Důvodová zpráva 

Odbor životního prostředí předkládá Radě města Milevska návrh Komise životního 

prostředí ohledně kácení zeleně rostoucí na pozemcích ve vlastnictví města. Jedná se o 

stromy, jejichž stav byl posouzen na 5. zasedání KŽP dne 07.11.2019. 

1.1. Kácení dřevin v souvislosti s realizací parkoviště u II. ZŠ 

Realizace parkoviště u II. ZŠ si vyžádá pokácení šesti dřevin, a to dvou tisů, dvou 

borovic a dvou javorů, z toho povolení podléhají pouze dvě borovice. V jednom případě 

se jedná o borovici lesní o obvodu kmene 104 cm a ve druhém případě o borovici 

vejmutovku o obvodu kmene 137 cm, která je však napadená korovnicí vejmutovkovou, 

kdy zde v minulosti byly postupně odřezávány suché větve a je hodnocena jako méně 

perspektivní dřevina. Jako kompenzace vzniklé ekologické újmy je navrženo vysázení 

pěti nových stromů, které by vizuálně oddělily nové parkoviště od zbývající zelené 

plochy před školou.   

Závěr: Komise souhlasí s pokácením dřevin v souvislosti s výstavbou parkoviště u 

II. ZŠ. 

 Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 6/6/0/0 

 

1.2.Návrh na pokácení břízy v Sažinově ul. a javoru v Nádražní ul. 

Tajemnice KŽP podala návrh na pokácení dvou stromů, a to břízy před domem čp. 865 

v Sažinově ulici a javoru v Nádražní ulici.  

V případě břízy se jedná o strom, kdy téměř celá horní polovina je zcela suchá. 

V případě javoru jde o strom rostoucí podél komunikace vedoucí z Nádražní ulice ke 

garážím Pod Májovinou. Tento javor má vychýlený kmen a jednostrannou korunu 

z důvodu dlouhodobého růstu v bezprostřední blízkosti přednedávnem poražené lípy. 

S největší pravděpodobností se jedná o nálet. Strom má navíc poškozenou bázi kmene 

a má narušenou stabilitu.  

Komise návrh tajemnice projednala a konstatovala, že se jedná o neperspektivní stromy 

a doporučuje jejich pokácení 

Závěr: Komise doporučuje pokácení břízy bělokoré rostoucí u domu čp. 865 

v Sažinově ulici a javoru mléče v Nádražní ulici. Zde doporučuje dosadit jeden až 

dva nové stromy, které budou navazovat na stromy vedoucí ke garážím pod 

Májovinou a utvoří tak ucelené stromořadí.   

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 6/6/0/0 

 

 

1.3. Opakovaný návrh na pokácení jedle kavkazské u domu čp. 973-974 v ul. J. A. 

Komenského  

Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise opakovanou žádost 

SVJ domu čp. 973-974 o pokácení jedle kavkazské za domem. Jako důvod k pokácení 

je uveden zejména strach nájemníků z poškození domu stromem v případě silnějšího 
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větru. Komise se žádostí zabývala již 1.6.2010, 26.2.2014 a 29.9.2014 a 8.6.2017. 

Komise při předchozích jednáních vždy trvala na zachování jedle, zejména z důvodu 

vysoké estetické a ekologické hodnoty. Jedle se vyznačuje hlubokým kořenovým 

systémem, který netrpí vývraty. Výše uvedený strom byl v letošním roce zhodnocen 

odbornou arboristickou firmou v rámci zpracovávaného pasportu zeleně. Z tohoto 

posouzení vyplývá, že se jedná o dřevinu ve velmi dobrém zdravotním stavu 

s minimálním poškozením, nenarušenou stabilitou a střední vitalitou. Zároveň bylo 

konstatováno, že začíná rezivět vrchol stromu a jedná se tudíž o dřevinu se sníženou 

perspektivou. Na základě výše uvedených skutečností komise v současné době 

s pokácením nesouhlasí, ale doporučuje pokácet dřevinu v souvislosti s regenerací 

zeleně celé lokality, na kterou se v současné době zpracovává projektová dokumentace. 

Regenerace zeleně v této lokalitě připadá v úvahu v roce 2021 - 2022. 

Závěr: Komise v současné době s pokácením jedle kavkazské u domu čp. 973-974 

nesouhlasí.   

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 6/6/0/0 

 

________________________________________________________________________ 

  

Zpracovala: Ing. Hana Hadrbolcová 

 

 


